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KŘEČOVICE Hodně překva-
pená musela být v první 
polovině června Marie 
Novotná, která bydlí v Kře-
čovicích za potokem, když 
jí na zahradu vpodvečer 
nepřiletělo, ale napocho-
dovalo hned devět labutí. 
Dvě dospělé a sedm la-
buťat. 

„Na první pohled bylo 

znát, že labutě jsou zvyklé 

na lidi, kteří je krmili,“ in-
formovala redakci Marie 
Novotná. „Také my jsme to 

tak udělali a potom jsme 

je opatrně ze zahrady vy-

provodili směrem k požár-

ní nádrži u školy, kde se 

labutě skutečně usadily. 

SEDLČANY Uplynulý víkend 
se po roce opět nesl ve zna-
mení městských slavností 
Rosa, které se tentokrát pre-
miérově nekonaly na ná-
městí, ale ve sportovním 
areálu v Luční ulici. Připo-
menutí pověsti o nepodaře-
ném přepadení Sedlčan vo-
jevůdcem Janem Žižkou již 
v současné době není odě-
no do historického hávu, 
jako na začátku novodo-
bých slavností na počátku 
devadesátých let, ale přesto 
se i dnes těší velké oblibě 
obyvatel města a jeho okolí.

Starosta v palbě 
otázek

Změn tentokrát bylo 
hned několik. Kromě již 
zmíněného s těhování 
hlavního programu na Mr-

SEDLČANY V tomto roce si 
připomínáme výročí 660 
let od první písemné zmín-
ky o sedlčanském kostele 
svatého Martina a 650 let 
od zhotovení nápisu, který 
je v kostele vytesán jako 
připomínka jeho přestavby 
za Rožmberků. Při této pří-
ležitosti v neděli 16. června 
město navštívil katolický 
biskup, arcibiskup praž-
ský, primas český a před-
seda České biskupské kon-
ference Jan Graubner. 

„Když pan arcibiskup na-

REGION Od května do za-
čátku července je obdo-
bí senosečí, kdy se seká 
vysoká tráva na loukách. 
Tento čas je kritický pro 
srny, které zde rodí svá 
mláďata. Srnčata se ukrý-
vají právě ve vysoké trávě, 
což je při sekání vystavuje 
nebezpečí zmrzačení či za-

bití. Při hluku se srnčata 
vyděsí, ale místo útěku se 
přitisknou k zemi. Každý 
rok tak při senoseči v Čes-
ké republice zahyne okolo 
60 000 srnčat.

Zemědělci mají podle 
zákona povinnost zajistit, 
aby při obhospodařová-
ní pozemků nedocházelo 

Chybí dobrovolníci na hledání srnčat a piloti s drony

Slavnosti Rosa se nesly 
ve znamení výročí 730 let 
od první písemné zprávy 
o Sedlčanech

Slavnosti Rosa společně se starostou Sedlčan Ivanem Janečkem 
(vlevo) zahájili moderátoři Jaroslav Repetný a Renata Volková.

Sedlčany navštívil 
Jan Graubner, 
arcibiskup pražský 
a primas český

Arcibiskup Jan Graubner (uprostřed), farní vikář Robert Benno 
Štěpánek (vlevo) a administrátor sedlčanské farnosti Stanislav 
Glac.

stoupil v naší arcidiecézi, tak 

vyslovil přání setkat se se zá-

stupci všech farností,“ řekl 
nám v komunitním centru 
za farou farní vikář Robert 
Benno Štěpánek. „Dělal to 

tak již dříve v Olomouci, 

a protože nyní má omezený 

čas, navrhl tato setkávání 

v rámci vikariátu. Celý pří-

bramský vikariát se z jeho 

iniciativy takto s ním setkal 

už v loňském roce a další 

pokračování se konalo letos 

na jaře. Na tomto setkání 

Pokračování na straně 5

k poranění či úhynu zvěře. 
Musí také hlásit termíny 
sečení místnímu mysli-
veckému spolku. Myslivci 
jsou povinni před sečením 
louky procházet a zajišťo-
vat bezpečnost zvěře. Tato 
spolupráce však často se-
lhává nebo prostě nestačí, 

Pokračování na straně 4

Do Křečovic se nastěhovala 
devítičlenná labutí rodina

Tipovala jsem, že mláďa-

ta jsou asi tak pětitýdenní, 

ale odkud k nám labutí 

rodina dorazila, nevím. 

Možná, že se někdo ozve, 

a řekne nám, odkud labutě 

jsou. Nevzpomínám si, že 

by někdy tady u nás v Kře-

čovicích labutě byly.“

Pokračování na straně 5

skošovnu, se přestěho-
val i tradiční ohňostroj 
z pátku na sobotu. Co 
tradičního ale zůstalo, je 
zahájení slavností staros-
tou Sedlčan. Ještě, než 

se Ivan Janeček k této 
své příjemné povinnosti 
dostal, byl podroben kří-
žovému výslechu ze stra-
ny moderátorů. Jaroslav 

Pokračování na straně 2
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Repetný se zeptal, nako-
lik náročné byly přípra-
vy letošní jubilejní Rosy. 

„Byly hodně náročné,“ 

odpověděl Ivan Janeček. 
„Všichni jste si jistě uvědo-

mili, že při třicátých slav-

nostech Rosa stojíte ve zce-

la novém prostoru. Teprve 

uvidíme, jestli se jednalo 

o krok správným směrem, 

nebo to byl přešlap. Tím, 

že jsme se přestěhovali ji-

nam, je vše jinak technicky 

zajištěno. Na náměstí jsme 

měli elektriku a všechno, 

zatímco tady to chybí, takže 

jste si určitě všimli, že tady 

stojí auta s agregáty, a také 

stage je dnes podstatně vět-

ší. Na náměstí bychom ji asi 

nedostali, a pokud ano, ná-

vštěvníci slavností by skoro 

neměli kde stát.“

Pozadu za Jaroslavem 
Repetným nezůstala ani 
jeho kolegyně, moderátor-
ka Renata Volková, která 
se starosty zeptala, co mu 
v poslední době udělalo 
největší radost. „Pokud se 

týká soukromí, udělalo mi 

velkou radost, že mám pod-

poru v rodině, což je hodně 

důležité, a co se týká pozice 

starosty, je věcí více. Budou 

mít delší proces. Chystáme 

investiční akce, a já mám 

radost, že jsme začali opra-

Slavnosti Rosa se nesly ve znamení výročí 730 let 
od první písemné zprávy o Sedlčanech

vovat Nádražní ulici, která 

už to potřebovala, a hlavně 

nastoupí dělníci a opraví 

most přes potok Mastník. 

Ten je opravdu ve velmi 

špatném stavu.“

Moderátoři starostovi 
připomněli, že před Rosou 
hodně sledoval počasí, a že 
se dozvěděli, že na před-

povědi se díval i dvakrát 
denně. Starosta je opravil, 
že to slyšeli špatně. Nebylo 
to prý dvakrát denně, ale 
dvakrát za hodinu.

Sedlčany, město 
výročí

Ivan Janeček před zahá-
jením slavností dále uvedl, 
že tento rok bude ve městě 
připomenuto hned několik 
výročí. Letos uplynulo 730 
let od první písemné zprá-

vy o Sedlčanech, kdy páni 
z Hradce zmínili Sedlčany 
jako trhovou ves, a díky 
tomu se začaly rozvíjet, 
staly se významným cen-
trem středního Povltaví 
a roku 1418 je Rožmberko-
vé povýšili na město.

„Sedlčanští dostali prá-

va, která jim na konci šest-

náctého století Jakub Krčín 

vzal, a my také letos na něj 

vzpomínáme,  protože 

od jeho úmrtí uplynulo 420 

let. Říkáme, že to byl velký 

vizionář, ale on byl přede-

vším velkým hospodářem 

a s občany Sedlčan nako-

nec našel společnou cestu. 

Zanechal nám svůj kancio-

nál, který dnes máme v ori-

ginále v muzeu. Můžu vám 

říci, že 25. června k nám 

zavítá hejtmanka Středo-

českého kraje a kancio-

nál je také jednou z věcí, 

které jí chceme ukázat. 

Přeji našemu městu, aby 

žilo nejenom dalších sedm 

set třicet let, ale mnohem 

déle. Žádné město by bylo 

nic bez svých občanů, a já 

vám přeji, ať se vám tady 

líbí a užijte si to.“ 

St aros t a  př ipomněl 
i oslavy dalších letošních 
výročí, které čekají měst-
ské muzeum, lokální drá-
hu, nebo kulturní dům, kte-
rý byl slavnostně otevřen 
v listopadu roku 1954.

Slovo mají 
moderátoři

O mluvené slovo se 
na Mrskošovně postarala 
zkušená dvojice moderáto-
rů Jaroslav Repetný a Rena-

ta Volková, takže se mohlo 
zdát, že se konferenciéři se-
šli bezprostředně před za-
hájením slavností, něco si 
řekli a vystoupili na pódi-
um. Bylo tomu ale tak? „Ur-

čitě ne,“ uvedl Jaroslav Re-
petný. „Společnou přípravu 

jsme měli minimálně měsíc, 

a jedná se i o pátrání na in-

ternetu a vyhledávání infor-

mací o účinkujících na Rose. 

Také vylaďujeme, jak kdo 

bude mluvit, abychom si 

neskákali do řeči, a jsou to 

pro nás mnohdy nervy, aby 

všechno klaplo. Jednoduš-

ší je to pro mě tehdy, když 

moderuji s člověkem, kte-

rého znám, nebo s kterým 

jsem už moderoval, a to je 

právě Renata. Víme už, co 

můžeme navzájem očeká-

vat. Společně s Renatou se 

vracím na Rosu po třiadva-

ceti letech. V roce 2001 jsme 

slavnosti moderovali ještě 

s tehdejším náměstkem hejt-

mana Středočeského kraje 

a dřívějším starostou Sedl-

ce-Prčice Antonínem Pod-

zimkem. S Renatou hrajeme 

divadlo už od roku 1995, 

dobře se známe, takže je 

to pro nás při moderování 

výhoda. Společně jsme mo-

derovali i několik ročníků 

Pohádkových lesů na Červe-

ném Hrádku.“

David Myslikovjan

Dokončení ze strany 1

SEDLČANY Letošní Rosa se 
nesla ve znamení 730. vý-
ročí první písemné zmínky 
o Sedlčanech, a při této 
příležitosti byla na náměstí 
v sobotu 15. června pokřtě-
na nová publikace Šárky 
Janotové, která dostala ná-
zev Sedlčany, 730 let dějin 
města a příběhů.

Ještě předtím, než se 
autorka začala v městském 
muzeu podepisovat do kni-
hy zájemcům, kteří si pu-
blikaci zakoupili, sešla se 
na náměstí na pódiu se sta-
rostou města Ivanem Janeč-
kem a ředitelem městského 
muzea Davidem Hrochem, 

a společně s nimi novou 
knihu pokřtila. Netradičně 
na náměstí se ve stejném 
čase konala také vernisáž 
muzejní výstavy Sedlčany 
– město výročí. A to proto, 

že do muzea by se zdaleka 
ne všichni účastníci sobot-
ního programu na náměstí 
vměstnali.

„Sedlčany mají letos hned 

několik výročí, která zasáh-

la do života města a jeho 

obyvatel, a tím nejdůležitěj-

ším je 730 let od první písem-

né zmínky o našem městě,“ 
připomněl starosta Ivan 
Janeček. Dodal, že nová pu-
blikace o Sedlčanech není 
výhradně o historii města, 
ale hlavně o tom, jak tu lidé 
žili a jak se jim tady dařilo.

Sedlčanská rodačka Šár-
ka Janotová na křtu své kni-
hy zavzpomínala na Rosu 
jejího dětství, kdy tyto slav-
nosti měly více historický 
charakter než dnes, a svě-
řila se, že ve spolupráci 
s Městským muzeem Sedl-
čany vydala dvě publikace. 

Šárka pracuje jako archi-
vářka ve Státním oblastním 
archivu v Praze a na své nej-
novější publikaci intenzivně 
pracovala od loňského pro-
since. Text autorky zachy-
cuje běžný život obyvatel 
Sedlčan, jakým způsobem 
se živili, jak se snažili město 
a svůj život v něm utvářet 
a jaké možnosti k tomu měli. 
K tomu slouží zejména kapi-
toly zaměřené na konkrétní 
osobnosti města z 19. a 20. 
století. Kniha je v prodeji 
v městském muzeu, měst-
ské knihovně a v turistic-
kém informačním centru.

David Myslikovjan

Čerstvě pokřtěná publikace představuje 
Sedlčany jako město příběhů

Šárka Janotová na autogramiádě v městském muzeu
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SEDLČANY Letos premiéro-
vě v novodobé historii slav-
ností Rosa se jejich hlavní 
program nekonal v centru 
města, ale ve sportovním 
areálu v Luční ulici na Mr-
skošovně. Kde se účastní-
ci Rosy cítili lépe, jsme se 
jich zeptali přímo na místě.
Hana Kučerová, Sedlčany

Myslím si, že je to lepší 

na Mrskošovně, protože je 

to tady útulnější a příjem-

nější. Hezké to bylo i na ná-

městí, ale tady se mi líbí 

ještě více. Je tady hodně 

prostoru a možnost vyřádit 

se tady mají i děti. Atrakce 

přímo na náměstí neměly.

Jana Pšeničková, Chlum

Hezké to bylo na náměs-

tí a líbí se mi i tady. Není to 

o tom, kde je to lepší. Štěstí 

je, že dnes neprší. Pokud by 

pršelo, tak Mrskošovna by 

měla velké minus. Přijde 

mi to tady klidnější a více 

na pohodu. Je tady více 

místa a slavnosti si více 

užijí i děti, které využijí 

sportovní část areálu. Je to 

tady uvolněnější a lepší pro 

rodiny.

Karel Pšenička, Chlum 

Souhlasím s manželkou, 

a dodal bych, že provozov-

ny na náměstí, které také 

měly z Rosy svůj užitek, 

tentokrát přijdou zkrátka. 

Na druhé straně bude oh-

ňostroj odpalován trochu 

stranou, takže tady v areálu 

to bude snad přece jenom 

o něco klidnější.

Michal Jiráček, Příčovy

Já jsem tady zatím po-

měrně krátce, ale v areálu 

se mi líbí. Je tu pro návštěv-

níky zastřešení, kdyby prše-

lo, což na náměstí nebylo, 

a to je fajn. Také je tady více 

prostoru. Děti si mohou za-

hrát fotbal, projet se na šla-

padlech, takže se určitě více 

zabaví než na náměstí. Po-

kud vyjde počasí, tak je to 

určitě lepší tady. 

David Myslikovjan

SEDLČANY K městským 
slavnostem Rosa již neod-
myslitelně patří výstava 
historických vozidel, pořá-
daná sedlčanským Veterán 
klubem. V sobotu 15. červ-
na se konal na náměstí tři-
náctý ročník této výstavy, 
jejíž součástí byla také ten-
tokrát vzpomínka na Milo-
še Blažka.

Nejstarší byl 
Harley-Davidson

Vzpomínku na prvního 
prezidenta klubu připravi-
li jeho členové a návštěv-
níkům výstavy ji přečetl 
moderátor Jaroslav Repet-
ný. A potom už se všichni 
kochali pohledy na vysta-
vená jednostopá i dvousto-
pá vozidla, z nichž některá 
byla skutečně hodně letitá. 

Zcela nejstarším byl mo-
tocykl značky Harley-David-
son z roku 1923, na němž 
ze Sepekova do Sedlčan 
přijel Ladislav Fuka, velký 
fanoušek historických stro-
jů. „Motocykl je dovezený 

z Belgie, a byl tehdy velmi 

špatný. V minulých letech 

byl v Sedlčanech vystaven 

v muzeu ještě v původním 

stavu, ve kterém jsem ho 

získal. Potom jsem ho celý 

rozebral, zprovoznil, a teď 

na něm jezdím. K motocy-

klu mám i dobové oblečení, 

ale moc tento oblek nevyu-

žívám. Když někam přijedu 

a měl bych v něm být celý 

den, tak to není moc pří-

jemné,“ svěřil se Ladislav 
Fuka, a na otázku, jakou 
ještě dnes dovede jeho his-
torický motocykl vyvinout 
rychlost, odpověděl, že 
ačkoliv mu bylo již sto let, 
jede i stovkou. Kolik ben-
zinu spotřebuje, prý fanou-
šek, který má ve své sbírce 
celkem sedmadvacet strojů 
vyrobených před druhou 
světovou válkou neměří, 
ale je to dost.

O vyhlídkové 
jízdy byl zájem

Od Mníšku pod Brdy, 
konkrétně z Nové Vsi pod 
Pleší, do Sedlčan v dobo-
vých kostýmech ve svém 

Renaultu z roku 1935 do-
razila rodina Hovjackých 
a tatínek Eduard nám 
představil jejich vůz takto: 
„Zajímavé je, že se vyráběl 

pouze v roce 1935, a proto 

jich je v tomto provedení 

málo. Stroj jsem si vyhlé-

dl v Německu přes jedno-

ho známého. Na silnicích 

na nás dnešní řidiči reagují 

excelentně, ještě jsem ne-

viděl ani jednoho, že by se 

na nás mračil. Mávají, trou-

bí a ukazují palec nahoru. 

Celá naše rodina má ráda 

období první republiky, tak-

že posloucháme gramofon 

na kliku, manželka a dce-

ra obdivují dobovou módu 

a syn se věnuje rekonstruk-

cím historických bitev.“ 
Součástí akce Veterán 

klubu na náměstí byly vy-
hlídkové jízdy autobusem 
Škoda 706 RTO, vyrobené-

ho koncem padesátých let 
minulého století. Pamětní-
ci, kteří se s ním v sobotu 
svezli, si ale vybavovali, 
že na linkových trasách 

jezdil ještě i o několik 
desítek let později. 
O zhruba pětikilome-
trovou trasu byl mezi 
návštěvníky velký 
zájem, a člen Veterán 
klubu Lukáš Hejhal, 
oblečený v dobové 
uniformě řidiče auto-
busu ČSAD nám po-
tvrdil, že obě úvodní 
vyhlídkové jízdy jsou 
vyprodány, a že po-
dobné to zřejmě bude 
i při jízdách dalších.

Třináctou výstavu 
historických vozidel 
na Rose doplnil křest 
nové publikace o Sedl-

čanech, křest omalovánek 
Veteráni v Sedlčanech, 
nechyběla divácká soutěž 
elegance a zpestřením bylo 
vystoupení sólistů a sou-
borů sedlčanské základní 
umělecké školy.

David Myslikovjan

Na výstavě historických vozidel byl k vidění 
motocykl z roku 1923, posádka vozu ze 
třicátých let dorazila v dobových kostýmech

Posádka Renaultu z roku 1935 dorazila do Sedlčan v prvorepublikových 
kostýmech.

A N K E T A

Líbil se vám více hlavní program slavností 
Rosa na náměstí, nebo nyní na Mrskošovně?
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protože oblasti sečení jsou 
rozsáhlé a myslivci je ne-
dokážou všechny pokrýt.

Pomoc srnčatům po-
skytuje spolek Stop sečení 
srnčat, který začal působit 
v terénu v roce 2014. Jedná 
se o tým lidí, kteří spolupra-
cují s myslivci a zemědělci, 
podílí se na osvětě veřejnos-
ti, monitoringu a sami aktiv-
ně zachraňují srnčata před 
senosečí, kde spolupracují 
i s dobrovolníky. Při hledání 
srnčat ve vysoké trávě jsou 
využívány drony s termovi-
zí, pomocí kterých srnčata 
snadno odhalí. Pilotů s dro-
ny je ale velký nedostatek. 
Cena takového dronu se 
pohybuje v řádech sta tisíců 
korun. Zemědělci mají mož-
nost na tyto drony čerpat do-
tace opět v září tohoto roku. 
Na pomoc zvířatům před 
senosečí vytvořila Česká ze-
mědělská univerzita v Praze 
portál Senoseč online, kde 
mohou zemědělci zadávat 
termíny sečení luk a dobro-
volníci se tak mohou dozvě-
dět o sečení ve svém okolí. 

Na další informace jsme 
se zeptali Pavly Benettové, 
koordinátorky kampaně ze 
spolku Stop sečení srnčat.

Jak jste na tom v této 

době? Je situace v České 

republice lepší, než bý-

vala?

Jsme na tom velice špatně 

s časem, protože jsme na vr-

cholu sezóny. Denně máme 

všechny drony ve vzduchu, 

dokonce jeden dron musí 

zvládnout prolétat plochy 

minimálně ve dvou různých 

honitbách. V letošním roce 

naštěstí vzniklo zhruba de-

set dalších lokálních skupin 

po republice, seznamy těch-

to skupin jsou uvedeny jak 

na našem facebooku Stop 

sečení srnčat, tak i na naší 

webové stránce. Ve spolu-

práci se spolkem Zachraň 

srnče před sekačkou jsme 

dali dohromady manuál pro 

zájemce, kteří by chtěli za-

ložit lokální skupinu přímo 

v místě svého bydliště. Dává-

me také dohromady tabulku 

s piloty dronů v rámci celé 

republiky, je jich však bohu-

žel stále málo. Během deseti 

let, co jsem v terénu, se situa-

ce naštěstí výrazně zlepšila. 

Veřejnost je informovaná, 

myslivci mají zájem o po-

moc dronů, ale stále ještě to 

není ideální.

Jsou senosečí ohro-

žená i jiná zvířata než 

srnčata?

Ano, například daňčata, 

zajíčata. Vynášíme z luk 

také ježky a označujeme 

snůšky v hnízdech.

Proč někteří zeměděl-

ci a myslivci před seno-

sečí nespolupracují?

Bohužel často je problém 

v komunikaci. Někteří země-

dělci nechtějí sečení hlásit, 

protože je to pro ně zdržo-

vání, aby upřesňovali kaž-

dou plochu v konkrétní den. 

Na druhou stranu v silách 

myslivců není zkontrolovat 

například 80 hektarů, které 

budou posečeny během jed-

noho dne. Je tím pádem sko-

ro nezbytné, aby myslivci 

spolupracovali s dobrovolní-

ky a piloty dronů.

Jaké je ideální řešení 

na pomoc zvířatům bě-

hem senoseči?

Ideální je dron s termo-

vizí, protože objeví právě 

i ta zajíčata, případně jež-

ky, kdežto při procházení si 

jich člověk vůbec nevšimne. 

Srnčata nemají žádný pach, 

proto je nemohou cítit ani 

lovečtí psi. Ti je objeví pou-

ze pokud na ně přímo nara-

zí při probíhání porostu.

Kolik srnčat a jiných 

zvířat během roku při-

bližně zachráníte?

V loňském roce jsme 

ve 40 honitbách zachránili 

přes 1 000 mláďat.

Kdy a jak se vyhání 

zvěř před sečením?

Akce na záchranu zvěře 

jsou vždy brzo ráno v den 

sečení ve spolupráci s mys-

livci a zemědělci.

Jak je to se záchranou 

srnčat v našem regionu?

Aktuálně léta dron 

na Nadějkovsku, který díky 

příspěvkům sponzorů za-

koupil spolek Zachraň srnče 

před sekačkou Táborsko. 

Na Příbramsku je velký 

nedostatek pilotů dronů 

s termovizí. Minulý rok zde 

začala s dronem lítat Kristý-

na Fliegerová, která si dron 

pořídila z vlastních fi nancí. 

Irena Křesáková z kladen-

ské skupiny Zachraň srnče 

před sekačkou zde zaučila 

Marušku Otáhalovou, která 

je koordinátorkou skupiny 

v Krásné Hoře nad Vltavou 

a zachránila již přes sto mlá-

ďat. Nyní Kristýna Fliegero-

vá spolupracuje se skupinou 

v Kamýku nad Vltavou, kte-

rá vznikla teprve letos. Bo-

hužel sekání je v okolí hod-

ně a tato skupina tady ještě 

nemá vybudovanou síť dob-

rovolníků a vztahy s mysliv-

ci a zemědělci. Náš spolek 

Stop sečení srnčat spolupra-

cuje na jihu republiky s 50 

honitbami, máme tam okolo 

100 dobrovolníků, ale trvalo 

to, než jsme si zde vybudo-

vali vztahy s myslivci a ze-

mědělci. Až když viděli, že 

máme výsledky, začali v nás 

mít důvěru a více spolupra-

covat. Také pomohlo, že 

sama mám myslivecký kurz. 

Na Příbramsku je to náročné 

zejména i proto, že ještě ne-

mají dostatek dobrovolníků. 

Každý, kdo by chtěl pomo-

ci, se může ozvat Marušce 

Otáhalové na 731 465 702 

nebo se přidat na facebooku 

do skupin Zachraň srnče 

před sekačkou Kamýk nad 

Vltavou nebo Zachraň srnče 

před sekačkou Klučenice, 

Krásná Hora nad Vltavou.

Jak se může zapojit 

běžný občan?

Každý, kdo by chtěl po-

moci, si může na webu Stop 

sečení srnčat najít odkaz Jak 

pomoci, kde je vyjmenováno 

několik možností. Potřebuje-

me dále šířit informace, osvě-

tu. Každý se může zapojit 

v místě svého bydliště. Mů-

žeme poskytnout materiály 

pro starosty obcí, informace 

do obecního tisku, každý se 

může zkontaktovat s místní-

mi myslivci a nabídnout po-

moc, zapojit se do pomoci již 

existujících lokálních skupin, 

nebo přímo založit lokální 

skupinu tam, kde ještě žád-

ná neexistuje. Od myslivců 

máme zpětnou vazbu, že 

osvěta veřejnosti je vážně 

účinná – veřejnost je informo-

vaná, zemědělci proto dbají 

na nahlašování termínů se-

nosečí a díky využití dronů 

jsou i více naklonění spolu-

práci. Všichni si uvědomuje-

me, že aktuální situace v ze-

mědělství není jednoduchá a 
samozřejmě skloubit počasí 

s pracemi není jednoduché. 

Ale na druhou stranu není 

možné nechat jen tak zahy-

nout stovky a tisíce mláďat 

jen proto, že člověk nezvedl 

telefon a neoznámil termín.

Na co si dát při záchra-

ně srnčat pozor?

Při záchraně srnčat 

na nich nesmí ulpět náš lid-

ský pach, aby se o ně srna 

pak dál starala. Proto je 

nutné používat gumové ru-

kavice, ale ty by neměly být 

úplně nové, kdy jsou velmi 

cítit gumou. Před sbíráním 

mláďat si v rukavicích roz-

mělňujeme trsy trávy, aby 

šťáva z trávy pokryla ruka-

vice a přebila jiné pachy.

Mohou lidé nějak pomo-

ci, pokud nevlastní dron 

a nemohou se aktivně 

účastnit hledání srnčat?

Pomoci v terénu může 

každý. Vždycky je potřeba 

pomoci ráno u dronu s pří-

padným vynášením a noše-

ním krabic, gumicuků nebo 

košů na zajištění srnčat 

mimo sečenou plochu. Vět-

šinou jsou myslivci samo-

zřejmě v práci a ten kdo je 

přítomen jsou senioři, takže 

jsou všude vítáni dobrovol-

níci na pomoc, kteří budou 

schopni v ranních hodinách 

pomoci pilotům dronů.

Michaela Faktorová

Foto: Zuzana Bártíková

Chybí dobrovolníci na hledání srnčat a piloti s drony
Dokončení ze strany 1

VYSOKÝ CHLUMEC Dobro-
činná organizace na po-
moc psům a kočkám 
v nouzi Pet Heroes buduje 
na okraji Hrabří centrum 
na pomoc handicapova-
ným, nemocným a týra-
ným kočkám a psům. Při 
rekonstrukci bývalého stat-

ku vítá pomoc dobrovolní-
ků. Nejbližší dobrovolnic-
ký den bude 22. června 
od 10 hodin. V plánu je 
úklid kovového odpadu, 
řezání větví a podobně. 

„Zvířatům pomáháme 

přes deset let a v posledních le-

tech jsme poskytli místo, péči 

a léčbu více než šesti stům 

nemocným psům a kočkám. 

Věnujeme se i takovým, kte-

rým by jinde hrozila eutaná-

zie nebo se o ně jinde nejsou 

schopni postarat,“ říká Soňa 
Schneiderová z Pet Heroes. 
„Jsme omezení kapacitou, 

a právě proto jsme se rozhod-

li vytvořit centrum, které bude 

od začátku přizpůsobené po-

třebám nemocných, handica-

povaných, týraných a jinak 

znevýhodněných psů a ko-

ček. Místo, kde budou moct 

vyléčit rány na těle i na duši. 

Po letech šetření se nám díky 

pomoci dárců, kteří souzní 

s myšlenkou, že každý život 

má smysl, podařilo koupit 

velký statek. Teď pracujeme 

na samotné přestavbě. Každá 

ruka navíc nám pomáhá při-

blížit se k cíli rychleji a umož-

nit prvním zvířatům, aby se 

nastěhovala,“ dodává Schne-
iderová.                              -mm-

V Hrabří vzniká centrum pro zvířata v nouzi
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REGION V posledních mě-
sících rozšířil online su-
permarket Rohlik.cz svou 
působnost i na Sedlčansku 
a Sedlecko-Prčicku. Potra-
viny přes internet s doru-
čením nákupu kurýrem 
až domů lze nyní nakupo-
vat například z Vysokého 
Chlumce, Křepenic, Koso-
vy Hory, Petrovic, Kamýku 
nad Vltavou či ze Sedlce-
-Prčice a přilehlých osad. 
Tiskové mluvčí Denise 
Ladce Morgensteinové ze 
společnosti Rohlík jme pro-
to položili několik otázek.

Co vás vedlo k rozhod-

nutí rozšířit působnost spo-

lečnosti i na Sedlčansko?

Výsledným cílem Rohlíku 

je umožnit doručení domů 

všem obyvatelům České 

republiky. Sedlčansko zavá-

žíme od loňského března 

a bylo pro nás důležitým 

bodem k pokračování roz-

šíření lokalit směrem na jih.

Jak zde hodnotíte po-

ptávku po vašich služ-

bách?

Pozitivně, počet objed-

návek na měsíční bázi stále 

roste. Od března 2023 jsme 

doručili přes 3 700 objedná-

vek a máme zde přes 1 400 

zákazníků. 

Máte některé dodava-

tele i z regionu Sedlčan-

ska?

Rohlík je známý svým 

přístupem k lokální produk-

ci a ve svém sortimentu na-

bízí velký podíl farmářských 

produktů. V současné chvíli 

spolupracujeme s více než 

250 farmáři a lokálními pro-

ducenty. Z vašeho regionu 

mezi nimi jsou například 

Farmářské kuře z Červe-

ného Hrádku, Biopekárna 

Zemanka, Farma DRUHAZ 

nebo Lahůdky Vojkov. Jsme 

otevřeni podpoře lokálních 

zemědělců. V případě zájmu 

se nám stačí ozvat přes for-

mulář Rohlík pomáhá far-

mářům na našich stránkách. 

Také pravidelně lokální 

farmáře oslovujeme, jelikož 

lokální farmářská kvalita je 

pro nás důležitá. A se sou-

časnými našimi partnery 

na Sedlčansku jsme dlouho-

době spokojeni.

Jak se vaše společnost 

staví k ekologii?

Na ochraně životního 

prostředí nám velmi záleží. 

Naše auta využívají pohon 

na stlačený zemní plyn CNG. 

Nasazujeme také elektroau-

ta, která jsou schopna roz-

vést až 15 nákupů na jedné 

trase. Používáme ekologic-

ké tašky a recyklujeme po-

užité papírové tašky. Zapo-

jili jsme se do testovacího 

projektu zálohování PET 

lahví. Zákazníci mohou 

nakoupit některé mléč-

né, trvanlivé a drogistické 

produkty v zálohovaném 

obalu a při příštím nákupu 

nádobu odevzdat zpět kurý-

rovi. Využíváme i skleněné 

zálohované lahve různých 

značek. Zároveň se soustře-

díme na předcházení plýt-

vání potravinami. Na našich 

stránkách máme celou ka-

tegorii s názvem Zachraň 

a ušetři, ve které zákazníci 

mohou najít produkty, kte-

rým se blíží datum expira-

ce. Nabízíme tyto potraviny 

za výrazně nižší ceny. Spo-

lupracujeme také s myslivci, 

kterým věnujeme ovadlé či 

mechanicky poškozené ovo-

ce a zeleninu, kterými jsou 

následně krmena zvířata. 

V sortimentu je například 

i Rohlíkova strouhanka vy-

robená z již neprodejného 

pečiva, či čtyřkilogramové 

tašky Zachraňujeme ovoce 

a zeleninu, jež jsou tvořeny 

kvalitními produkty, které 

ale již nesplňují námi sta-

novené standardy kvality. 

Dlouhodobě se snažíme 

naši službu udělat co nejudr-

žitelnější.

Michaela Faktorová

jsem byl společně s několika 

farníky od nás a farníci pana 

arcibiskupa oslovili s tím, 

zda by byl ochoten přijet 

na naši slavnost, spojenou 

s výročím sedlčanského kos-

tela svatého Martina, která 

se už připravovala.“

Robert Benno Štěpánek 
dále uvedl, že farníci do-
dnes vzpomínají, jak před 
padesáti lety v Sedlča-
nech byla velká sláva při 
příležitosti výročí a přáli si 

Sedlčany navštívil Jan Graubner, arcibiskup 
pražský a primas český

Dokončení ze strany 1 vše zopakovat. Sami Jana 
Graubnera oslovili na se-
tkání v Příbrami, jeho ná-
vštěva byla domluvena, 
a protože arcibiskup v uve-
deném termínu neměl nic 
ve svém programu, mohl 
přijet. V Sedlčanech byl 
sestaven přípravný tým 
a výsledkem jeho snahy 
byl program, který se ko-
nal od sobotních dopoled-
ních hodin. 

„Prohodili jsme mše, 

a zatímco v Sedlčanech 

bývá běžně v devět třicet, 

udělali jsme ji až v jedenáct 

hodin, a další mše jsme 

udělali předtím, abychom 

mohli pana arcibiskupa 

pozvat na oběd,“ uvedl 
Robert Benno Štěpánek. 
„Vrátil jsem se z druhé mše, 

která byla v Dublovicích, 

abych byl v Sedlčanech 

včas, než pan arcibiskup 

přijede, a už se po mně 

sháněl jeho doprovod, kte-

rý do Sedlčan přijel jako 

předvoj. Když pan arcibis-

kup přijel, přivítali jsme 

ho společně s ministranty 

na naší zahradě komunit-

ního centra. Pan arcibiskup 

se s nimi pozdravil, na faře 

jsme se převlékli do litur-

gického oblečení a šli prů-

vodem do kostela. Všechno 

proběhlo bezchybně. Zajiš-

těno bylo zastavení dopra-

vy na hlavní silnici, takže 

jsme slavnostně prošli a za-

čala mše svatá, v jejímž 

rámci měl pan arcibiskup 

krásné kázání. Poděkování 

za to, že mezi nás přišel, se 

zhostili farníci. Zároveň se 

konalo loučení s námi kně-

žími, s administrátorem far-

nosti Stanislavem Glacem 

a se mnou, protože v Sedl-

čanech končíme a odchází-

me na nová místa.“
Program byl zakončen 

slavnostním obědem v ko-
munitním centru za farou 
a před patnáctou hodinou 
se arcibiskup Jan Graubner 
se svými hostiteli rozloučil.

David Myslikovjan

Marii Novotnou doplnila 
vedoucí stravování ZŠ a MŠ 
Křečovice Hana Součková, 
která nám sdělila, že labutí 
rodinu viděla už předtím, 
jak sedí na cestě poblíž 
samoty Větrov u nedale-
kých Velběh, a hned druhý 
den se tato rodina objevila 
v Křečovicích u požární 
nádrže. „Načetly jsme si, co 

se labutím má dávat, a co 

nemá, takže je nekrmíme 

pečivem, ale zbytky zeleni-

ny a slupkami z brambor. 

Do Křečovic se nastěhovala 
devítičlenná labutí rodina

Také se často pasou na trá-

vě. Krmit je chodí učitelky 

mateřské školy,“ doplnila 
Hana Součková.

Kontaktovali jsme také 
ředitelku křečovické školy 
Petru Šimrovou, která nám 
řekla: „Když se labutě usíd-

lily poblíž naší školy, prá-

vě jsme odjížděli na školu 

v přírodě do jižních Čech. 

Pokud tam ale ještě budou, 

až se vrátíme, určitě jim 

také budeme věnovat po-

zornost.“

David Myslikovjan

Online nakupování potravin je dostupné 
i v zapadlých obcích regionu

SEDLČANY Jako každý rok 
deváťáci ze ZŠ Propojení 
obhajovali absolventské 
práce na zvolená témata, 
jejichž názvy tentokrát za-
čínaly na písmena E, F, G. 
Byla to například práce 
o Evě Adamczykové, či 
fascinujících hlavolamech 
nebo Velké Británii (Great 
Britain). 

Během druhého pololetí 
žáci v hodinách pracov-
ních činností upravovali 

texty po formální stránce 
(formátování, generování 
obsahu, číslování stránek 
atd.) a se svými garan-
ty – učiteli konzultovali 
obsahovou stránku prací 
i následné prezentace. Pro 
samotnou obhajobu se 
ustrojili do společenské-
ho oděvu, sebrali odvahu 
a zmobilizovali nabyté ko-
munikační dovednosti, 
aby několikaměsíční úsilí 
důstojně završili.    -propoj-

Deváťáci z Propojky 
obhajovali 
absolventské práceDokončení ze strany 1

Zdá se, že labutě jsou v Křečo-
vicích spokojené.
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REGION V této rubrice přinášíme malý průřez tím, 
o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před třiceti lety. 
Dnes vybíráme ze čtyřiadvacátého čísla roku 1994.

***

Na pozvání místní ODS a Městského úřadu přijel pobe-
sedovat s občany Sedlčan premiér ČR Václav Klaus. De-
setiminutové zdržení předseda vlády zprvu diplomaticky 
omluvil, ale později přiznal, že ho způsobil rozehraný 
tenisový zápas. Ačkoliv nepřišlo tolik lidí, jako při první 
Klausově besedě v Sedlčanech v roce 1992, byl divadelní 
sál zaplněn. Sepralo se kdeco. Počínaje vysíláním televiz-
ních politických debat přes oblíbené postavičky z opozi-
ce, ekonomiku, sudetské Němce, daně, až po monopoly 
některých podniků. V závěru převzal Václav Klaus sym-
bolický klíč od města a odjel s ochrankou do Prahy.

***

Největší zásilkový obchodní dům v Evropě Quelle 
získal zastoupení i v Sedlčanech. Zabydlel se v Ná-
dražní ulici.

***

Obvodní oddělení Policie ČR Sedlčany zjistilo pa-
chatele trestného činu krádeže tří tisíců litrů motorové 
nafty, odcizené z pohotovostní nádrže z farmy v Kře-
penicích, patřící Zemědělskému družstvu Radíč. Cel-
ková škoda představovala 41 tisíc korun.

***

Skaut a cestovatel František Robin Veselý vyzýval k ob-
nově památníků u cest: „Při toulkách naším krajem vidíme, 

jak mnoho utrpěla v průběhu několika posledních desetiletí 

celá tvář kulturou proměněné krajiny, kterou zbožná ruka 

našich předků doslova vyšperkovala bezpočtem křížků, 

kapliček, božích muk a nejrůznějších pomníčků na kři-

žovatkách cest, na návrších, v citlivých uzlových bodech 

krajiny… Stále nacházíme urážené kříže a některé z křížků 

a božích muk při cestách zcela zmizely… Jsou památkou, 

připomínkou a výzvou kolemjdoucím, aby se na chvíli za-

stavili a prodleli tu v pokojném zadumání a oživili v paměti 

alespoň vzpomínku na událost, příběh, který tu leckdy bývá 

vytesán, vepsán do obrazu, kovu či kamene. Dodnes jsou, 

i v tak zuboženém stavu, dominantou pěšin a cest… Nemělo 

by se zapomenout ani na svaté obrázky zavěšené v příro-

dě na stromech. Těch ubylo asi nejvíce, a přece se dodnes 

na místech, kde visely, říká U Obrázku. Domnívám se, že ty 

by šly nejsnadněji obnovit, znovu instalovat na místa, kam 

patřily… Bylo by velkou zásluhou, kdybychom vyhledali 

všechny ty zapomenuté, někde v přebujelém křoví skryté 

památníčky duchovní kultury našeho lidu, popsali jejich 

stav, nakreslili je či vyfotografovali a vydali se tak po sto-

pách víry našich předků.“                                                   -mk-

Stalo se před 
30 lety (19)

SEDLČANY Po mnohamě-
síční pauze od čtvrtka 6. 
června opět odměřují čas 
věžní hodiny na kostele 
svatého Martina. Součás-
tí opravy bylo především 
vyjmutí krokového kola, 
které je nyní již po vyčiš-
tění a výměně kolíčků, 
a opraveno muselo být 
ještě jedno ozubené kolo. 
Mechanismus byl opět 
dán do pohybu po vsazení 
obou kol a po promazání 
stroje.

Ani na věži 
nemůže čas 
plynout rychleji

Hodiny sice byly v mi-
nulých dnech rozpohybo-
vány, dokonce bylo poří-
zeno video, na kterém je 
vidět pohyb kyvadla, ale 
celý mechanismus je po-

třeba ještě „doštelovat“, 
aby fungoval tak, jak má, 
aby se hodiny nepředchá-
zely. „Ve čtvrtek vystoupal 

do věže starosta Sedlčan 

Ivan Janeček společně s Ja-

roslavem Pospíšilem, který 

chodil denně natahovat 

hodiny dlouhá léta, a s jeho 

nástupcem Rudolfem Sle-

zou,“ informoval historik 
Tomáš Zouzal, který na žá-
dost města sestavil text 
o historii hodin na věži 
kostela svatého Martina 
a doprovodil jej řadou ob-
razových příloh. „Jejich 

rozmluva byla především 

o vyladění chodu hodin. 

Výhledově by se měly celé 

rozebrat, vyčistit a měla by 

se provést jejich generální 

oprava.“

Třicet šest hodin 
bez natahování

Starosty města jsme se 
zeptali, kdy se přestaly ru-
čičky na věžních hodinách 
pohybovat a začaly ukazo-
vat stále stejný čas. „Když 

jsem nastoupil do úřadu 

v říjnu roku 2022, tak ho-

diny už nešly,“ odpověděl 
Ivan Janeček. „Nyní byly 

opraveny díly krokového 

kola, hodiny se rozběh-

ly, ale ještě nejdou úplně 

přesně. Zatím se nám lehce 

předbíhají, a my musíme 

poladit správný krok, o což 

se snaží v těchto dnech Ru-

dolf Sleza, který je bude 

chodit pravidelně nata-

hovat. Dosud jsou hodiny 

udělány tak, že vydrží bez 

natahování v chodu zhruba 

dvacet šest hodin, ale až 

skončí páteční Noc kostelů, 

bude odsunuta podlážka 

ve věži a hodiny by měly 

jít asi tak ještě o deset ho-

din déle. Zcela přesně se 

to ale říci nedá. Pan Sleza 

tedy bude natahovat hodiny 

jeden den ráno a potom až 

druhý den večer.“ 

Starosta Sedlčan se také 
svěřil, že Rudolfa Slezu, 
který bydlí na Komenské-
ho náměstí hned naproti 
věžním hodinám, zná vel-
mi dlouho. Bude prý mít 
velkou výhodu. Půjde na-
táhnout hodiny a po cestě 

se může zastavit na jedno 
pivo na Vyšehradě, dodal 
s úsměvem. „Ruda je sou-

kromý podnikatel, provo-

zuje autodopravu, a také 

pracuje v truhlárně na Čer-

veném Hrádku. Potkal se 

se sedlčanským historikem 

Tomášem Zouzalem, svěřil 

se mu, že ho jako sedlčan-

ského patriota mrzí, že ho-

diny na kostele nefungují, 

a tak dostal nabídku, zda 

by je po opravě nechtěl cho-

dit natahovat,“ doplnil Ivan 
Janeček.

Osmkrát za den 
ve věži

Oslovili jsme také Ru-
dolfa Slezu, který nám řekl, 
že na Komenského náměs-
tí se přestěhoval z pane-
láku a bydlí tady od roku 
2000. „Mrzelo mě, že kdo-

koliv, kdo jde nebo jede 

do města od kruhového 

objezdu a podívá se na ho-

diny, dennodenně vidí, že 

je tam stále půl páté,“ svě-
řil se nástupce Jaroslava 
Pospíšila a dodal: „Já jsem 

se věnoval motorkám – ve-

teránům, před lety jsem dal 

dohromady několik strojů, 

zajímají mě různé mecha-

nické záležitosti, pořád 

něco rozebírám a sesta-

vuji a snad nejsem úplně 

levý (úsměv), takže jsem 

do toho šel. Taky ty scho-

dy ve svých dvaapadesáti 

letech celkem v pohodě 

ještě vyšlapu. Teď před ví-

kendem jsem například byl 

nahoře za jediný den osm-

krát, protože jsem chtěl 

přijít na kloub tomu, proč 

se hodiny malinko před-

cházejí. Teď jdou přesně, 

ale ráno budou až o deset 

minut napřed. Budu je mu-

set vyladit, asi jako když se 

ladí motorka, aby chodily 

opravdu na chlup. Já mám 

vercajk doma, vedle mám 

zámečníka, svého nejlep-

šího kamaráda Bohouše 

Nešlehu, takže je to pro mě 

ideální. Myslím si proto, že 

hodiny lépe dopadnout ne-

mohly (úsměv).“

David Myslikovjan

Věžní hodiny už zase odměřují 
čas, mechanismus ale bude 
potřeba ještě doladit

WANTED
Hledáme mladé lidi, kteří mají vztah ke psaní 

a regionu. Naučíme vás základům žurnalistiky 

a budete publikovat v tištěném Sedlčanském 

kraji. Jde o externí spolupráci, kterou můžete 

dělat při své práci či studiu.

www.facebook.com/SedlcanskyKraj

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225
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DOBROŠOVICE Místní sbor 
dobrovolných hasičů uspo-
řádal v sobotu 15. června 
13. ročník noční hasičské 
soutěže v požárním sportu 
pod názvem Dobrošovka 
Cup 2024. Představily se 
hasičské sbory Dobrošovi-
ce, Nedrahovice, Skalice, 
Dražice, Hřiměždice, Kňo-
vice, Křepenice, Velké Heř-
manice, Prčice, Mokřice, 
Sedlec, Náchod, Chválov, 
Kosova Hora, Nové Dvory 
a Mezné. 

V doprovodném progra-
mu hasičské dovednosti 
při požárním útoku před-
vedli nejmladší dobrovolní 
hasiči z Dobrošovic, Sedl-
ce, Boru a Vrchotových 
Janovic. Všechny děti šly 
do soutěže s plným nasa-
zením, odhodláním a sa-
mozřejmě touhou po vítěz-
ství. V napínavém zápolení 
si v kategorii mladší a star-

ší děti vybojovalo první 
místo družstvo SDH Bor. 

Noční soutěž zahájil 
a konferoval starosta SDH 
Dobrošovice Miroslav Há-
jek. S příchodem noci se 
rozsvítilo elektrické osvět-
lení a barevná noční sou-
těž začala. Světelná show 
vtáhla diváky do děje 
na závodní dráze od vstu-
pu soutěžících ze svítící 
startovní čáry, přes sání 
vody z barevně osvětle-
ných průhledných kádí 
až pro hru světel nástřiko-
vých terčů. Zásahem vody 
ze sportovní proudnice se 
jejich bílé zabarvení změ-
nilo na červené a oznámilo 
tak úspěšné zakončení po-
žárního útoku.

Výsledky 
Kategorie muži sport: 

1. SDH Mokřice, 2. SDH 
Prčice A, 3. SDH Mezné. 

Kategorie muži klasika: 
1. SDH Skalice, 2. SDH Ne-
drahovice, 3. SDH Dobro-
šovice – mazáci. Kategorie 

muži PS 8: 1. SDH Mezné, 
2. SDH Dobrošovice – ma-
záci, 3. SDH Dobrošovice 

– stará garda. Kategorie 

ženy klasika: 1. SDH Ned-
rahovice, 2. SDH Křepeni-
ce, 3. SDH Dobrošovice. 

Nejrychlejším prou-
dařem byl vyhlášen Aleš 
Lesák (SDH Mokřice) 

a nejrychlejší proudař-
kou Michaela Chudárková 
(ČHJ Křepenice). Putovní 
poháry do držení převzaly 
hasičské sbory SDH Mokři-
ce a SDH Nedrahovice.

František Vávra

Noční soutěž je pro diváky atraktivní podívanou

SEDLČANY/BRNO Žákyně 
sedlčanské ZUŠ Emílie 
Tomášková si v sobotu 15. 
června přivezla z celostát-
ního kola soutěžní pře-
hlídky žáků literárně-dra-
matického oboru (LDO) 
základních uměleckých 
škol České republiky za-
sloužené ocenění v podo-
bě zlatého pásma. Do Brna 
se z malé neveklovské 
obce na sklonku minulého 
týdne vydala hned dva-
krát.

„V pátek ráno jsme 

do Brna jely společně s Já-

jou (Jaroslava Trojanová, 

pedagožka LDO) a mojí ka-

marádkou a spolužačkou 

z dramaťáku. Vrátily jsme 

se až po osmé večer,“ při-
bližuje Emílie náročné sou-
těžní dny. Bylo to dlouhé, 
avšak skvělé. Než na mě 
přišla řada, posloucha-
ly jsme ostatní přednesy 
a o přestávkách se prochá-
zely v blízkém okolí diva-
dla na Orlí a Janáčkovy 
akademie múzických umě-
ní. Soutěžící z mé kategorie 
(žáci 15 až 16 let) před-
nášeli moc hezké texty 

a naprosto úžasně. Těžko 
soudit, kdo z nich byl nej-
lepší,“ mínila patnáctiletá 
Emílie po svém pátečním 
přednesu. 

„Emilce myslím sedne 

přiměřená míra stresu,“ od-
haduje Jaroslava Trojanová 

svou svěřenkyni. „Na zkouš-

kách podává výborné výko-

ny, ale tak skvěle, jako dnes 

na soutěži, svou báseň ne-

přednesla ještě nikdy!“ zhod-
notila svou žačku po páteč-
ním výkonu. Emílie však 
trému prý nikterak výrazně 
nepociťovala. „Já si myslím, 

že jsem byla naprosto v kli-

du, ale možná má Jája prav-

du. Asi jsem byla nervózní 

a ani jsem o tom nevěděla!“ 
doplnila Emílie s veselým 
úsměvem. 

V sobotu vyrazila Emí-
lie, tentokrát se svou ma-
minkou, do Brna znovu, 
aby si vyslechla verdikt 

poroty. Její členové měli 
z přednesu nadaných 
mladých lidí zřejmě stej-
ný dojem, jako v pátek 
ona a rozhodli se ocenit 
zlatým pásmem všech-
ny soutěžící. Emílie si tak 
z Brna dovezla za přednes 
básně Ludvíka Aškenazy-
ho Blues o činži krásnou 
vzpomínku, cennou zku-

šenost a zlatem zdobený 
diplom. „Ani jsme to ještě 

s mamkou nestihly oslavit. 

Vyhlášení v sobotu bylo až 

kolem osmé večer. Dojely 

jsme domů a šly jsme hned 

spát,“ svěřila se talentova-
ná žačka.

Emílie Tomášková do-
chází do sedlčanské ZUŠ 
teprve druhým rokem, a to 
do literárně-dramatického 
oboru a na sólový zpěv. 
„Od sedmi let jsem dojíž-

děla do Prahy do operního 

dětského sboru Národního 

divadla,“ poodkrývá ta-
jemství svého úspěchu. 
„Ve třinácti to už ale nešlo 

skloubit se školou, tak jsem 

přešla do Sedlčan do ZUŠ, 

abych nepřišla o umělečno, 

které mám ráda. A nelituji.“ 
Srovná-li prý Emílie operní 
sbor s docházkou v Sedlča-
nech, oceňuje především 
výuku v mnohem komor-
nějším rázu. „V ZUŠ je příle-

žitost navázat vztahy jak se 

skvělými učiteli, tak s ostat-

ními žáky. A to mě moc 

těší,“ doplňuje milovnice 
zpěvu a Erbenovy Kytice. 

Lucie Kakosová

Emílie se v Brně svezla 
na vlně zlatého pásma

Vítězové soutěže – muži z SDH Mokřice a ženy z SDH Nedrahovice

KAMÝK NAD VLTAVOU Areál 
hradu Vrškamýk v sobotu 
15. června patřil hlavně 
nadpřirozeným bytostem. 
Zatímco děti plnily různé 
úkoly za sladkou odměnu, 
doprovod zaujaly na růz-
ných místech v areálu 
hradu informační cedule, 
které přiblížily jeho his-
torii. Bylo otevřeno také 
infocentrum, vyhlídková 
věž a středověké hřiště 
pro děti.

Jana Motrincová

Třetí zprava Emílie Tomášková při vyhlášení výsledků

Zřícenina 
hradu ožila 
dětským 
smíchem

Křemílek s Vochomůrkou 
a jejich stanoviště, kde si děti 
otestovaly jemnou motoriku 
při plnění úkolů.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – U Chovatelů
23. 6. Dechová hudba 

Míly Nováka

koncert dechové hudby; 

14:00

 Příčovy – letní parket
28. 6. Kabát revival Plzeň

letní taneční zábava s ka-

pelou Kabát revival; 21:00

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
29. 6. Taneční zábava

k poslechu a tanci hraje ka-

pela Kaktus Verde, následu-

je DJ Chipo, součástí Derby 

Sedlec vs. Prčice; 21:00

30. 6. Doubravanka

koncert dechové hudby 

s kapelou Doubravanka; 

14:00

 VÝSTAVY

 Vysoký Chlumec – bu-
dova úřadu městyse
Krajinou Sedlčanska

výstava fotografi í Milana 

Dlouhého; do 22. 6.

 Sedlčany – knihovna
Tušené netušené

výstava absolventů výtvar-

ného oboru ZUŠ Sedlčany; 

do 22. 6.

Sedlčanské střípky

výstava příběhů a ilustrací 

žáků 4. tříd sedlčanských 

ZŠ; do 31. 8.

Zmenšené sny

výstava Model klubu 

Sedlčany; vernisáž 27. 6. 

v 18:00, výstava do 4. 9.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – MÚ
Tušené netušené

výstava absolventů výtvar-

ného oboru ZUŠ Sedlčany; 

vernisáž 21. 6. v 17:00, 

výstava do 26. 7.

 Kamýk nad Vltavou – 
budova OÚ
Tvoříme při hudbě

výstava obrazů; výstava 

přístupná 8., 22. 6 a 29. 

6.–28. 7.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 

let SDH Sedlčany, 130 let 

železnice, 130 let muzea; 

do 15. 9.

 Drážkov – Váchův špej-
char
Textury času

výstava olejomaleb Seana 

McAloruma; do 30. 6.

 Votice – klášter
Historická rádia

výstava historických rádií 

ze sbírky Vlastivědného 

klubu Votice; do 31. 8.

Svět kostiček

putovní výstava 100 expo-

nátů ze stavebnice Lego; 

do 1. 9.

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
21. 6. Štístko a Poupěnka: 

Pojď si hrát!

pořad pro děti; 17:00

 Heřmaničky – Háječek
22. 6. Můj život je …báječ-

ný fi lm

talk show Tomáše Kubíka 

s Jiřinou Bohdalovou, 

promítání fi lmu Nesmrtelná 

teta; 18:00

 Sedlčany – knihovna
24. 6. Schované v historii

odpoledne věnované výro-

čí města, maňáskové diva-

dlo, dramatizace příběhů 

sedlčanských domů; 15:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
27. 6. Sirény na cestách

divadelní představení 

Sandy Pogodové, Lindy 

Finkové a Jitky Asterové, 

autogramiáda; 19:00

 KINO

 Votice
20. 6. Společně sami

české drama; 20:00

26. 6. Fantastická parta

animovaný fi lm pro děti; 

17:00

27. 6. Strážci

americký horor; 20:00

 Sedlčany
21. 6. Vracenky

české drama z roku 1990; 

20:00

22. 6. Trhák

československá hudební 

komedie z r. 1980; 20:00

28. 6. Láska na zakázku

česká komedie; 20:00

29. 6. Pan učitel vrací 

úder

francouzská komedie; 20:00

30. 6. Malý princ

známá pohádka v podání 

režiséra J. Marhoula a ZUŠ 

Sedlčany; 15:00

 Sedlec-Prčice
21. 6. Prázdniny 

s broučkem

česká rodinná komedie; 

20:00

28. 6. Bratři

české historické drama; 

20:00

 Vysoký Chlumec – fot-
balové hřiště
28. 6. Letní kino: Samotáři

česká komedie, drama; 19:30

 Heřmaničky – Háječek
28. 6. Letní kino: Jedeme 

na teambuilding

promítání české komedie; 

20:30

29. 6. Letní kino: Princez-

na na hrášku

promítání česko-kanadské 

pohádky; 20:30

 SPORT

 Radíč
22., 23. 6. Brdská liga

soutěž v požárním útoku

 Sedlčany – kotlina
22. 6. Rallycross Cup

29. 6. RAC Race/Autora-

llycross

 Mezihoří
22. 6. Pochod kolem 

Mezihoří

turistický pochod, trasa cca 

14 km, po skončení pocho-

du zahraje Fanda Tomášek 

a přátelé; 9:30

 Votice – náměstí
22. 6. Na kole dětem

charitativní cyklojízda 

Toulavou na podporu léčby 

onkologicky nemocným 

dětem; 9:30

 Kamýk nad Vltavou – 
Duhové hřiště
22. 6. Hasiči, jak je 

neznáte

netradiční soutěž družstev 

dobrovolných hasičů; 10:00

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
22. 6. Mastník Race 2024

5. ročník extrémního spor-

tovního závodu korytem 

potoka Mastník, trasa i pro 

děti; 13:00

 Petrovice
23. 6. Žabácká procházka 

Krajem kamenů

turistický pochod sportovní-

ho klubu DA-BA z Petrovic 

na Husovu kazatelnu, 

do Obděnic a zpět; 9:00

 Sedlčany
29. 6. Do Pekla na housku

turistický pochod

 Sedlec-Prčice – areál TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
29. 6. Derby Sedlec vs. 

Prčice

24. ročník, tenis, fotbal, 

nohejbal, hasičská soutěž, 

pétanque, dámský trojboj, 

mariáš a řada dalších soutěží, 

večerní taneční zábava; 9:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
19. 6. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

21. 6. Píšu, píšeš, píšeme

odpolední program pro 

budoucí autory navštěvující 

1. stupeň ZŠ; 13:00

21. 6. Alou ven!

program pro malé i velké 

čtenáře na čerstvém vzdu-

chu; 15:00

23. 6. Svatojanská noc 

aneb Poletíme s broučky

lampionový průvod, loutko-

vé představení, překvapení; 

19:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
21. 6. Bezpečný den

mimořádná přehlídka 

techniky bezpečnostních 

složek, dynamické ukázky, 

pohádková cesta; 9:00

 Sedlčany – hvězdárna
21., 22., 28., 29. 6. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Kamýk nad Vltavou – 
před budovou OÚ
22. 6. Sousedský trh

dorty, koláče, sýry, maso, 

kváskový chléb, med 

a další; 8:00

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
22. 6. Vojáci na vsi

program přiblíží, jak se žilo 

lidem na vsi za napoleon-

ských válek; 10:00

 Příčovy – hřiště
22. 6. Příčovské pohád-

kové odpoledne

pěnová show, dětské 

disco, soutěže, malování 

na obličej, historický šerm, 

skákací hrad; 13:00

 Nedrahovice – náves
22. 6. Oslava 140. výročí 

SDH Nedrahovice, sraz 

rodáků

mše, vystoupení Swing 

band Tábor, požární útok, 

soutěžní štafeta, večerní 

zábava; 13:00

 Klučenice
23. 6. Pouť

 Počepice
23. 6. Pouť

 Sedlčany – kult. dům
25. 6. Setkání s vedením 

kraje

debatní schůzka s hejtman-

kou a radními Středočeské-

ho kraje; 16:30

 Sedlčany – nám. T. G. M.
29. 6. Farmářské a řeme-

slné trhy

živá hudba, doprovodný 

program; 8:00

 Solopysky
29. 6. Dětský den

nová stanoviště, malování 

na obličej, hledání pokladu, 

tombola, písničky...; 14:30

 Zvírotice – Restaurace 
a hotel Maják
29. 6. Degustační večer

rostlinná degustační večeře 

šéfkuchaře Zahyho, rezer-

vace nutná; 18:00

 Křepenice
30. 6. Pouť

 Petrovice
30. 6. Pouť

Podrobnosti k událostem najdete na redakčních strán-
kách www.sedlcansky-kraj.cz, o zveřejnění své akce 
můžete požádat mailem na: kalendar@sedlcansky-kraj.cz. 
Uveřejnění je zdarma.

Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová
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SEDLČANY Velmi příjemné odpole-
dne strávili posluchači i účinkující 
v rámci slavností Rosa v neděli 16. 
června na zahradě základní umě-
lecké školy. V pořadu nazvaném 
Dudácké matiné vystoupil soubor 
dudáků ZUŠ Sedlčany pod vede-
ním učitelky Evy Mayerové, která 
pochází, jak jinak, z dudácké ba-
šty, ze Strakonic.

„Dnes se tady na zahradě setká-

váme i s žáky, kteří v naší škole 

hráli již před více než pětadvaceti 

lety,“ řekla posluchačům v úvodu 
programu Vladimíra Severová, 
dřívější ředitelka ZUŠ Sedlčany. 
Zároveň přiblížila, jak Sedlčany 
k dudám přišly. V okénku do his-
torie připomněla, že pamatuje 
Václava Toncara – hudebníka, 
pozounistu. „Václav Toncar byl 

jedním z posledních výrobců dud, 

které se v Sedlčanech vyráběly 

po druhé světové válce, a byla to 

pobočka kraslické fi rmy Amati. 

V našem městě pracovalo až sedm-

desát pět lidí, kteří montovali, sklá-

dali, nebo ladili klarinety a fl étny. 

K tomu všemu měli také přidanou 

výrobu dud, které se dnes už vy-

rábějí opravdu pouze soukromě. 

Dudy se v Sedlčanech vyráběly 

ještě v šedesátých letech, říkalo se 

jim sedlčanky nebo selčanky. Byly 

typické tím, že neměly šroubky, ale 

dírky, které se dolaďovaly. Nejprve 

se vylily voskem, který se nechal 

ztuhnout, a potom se vyškrabova-

ly. Takto pracně se dudy ladily.“

Vladimíra Severová před za-
hájením koncertu zavzpomínala 
na první dudáckou kapelu, dopl-
něnou dalšími muzikanty, která 
v Sedlčanech vznikla začátkem 
devadesátých let. Tehdy mimo 
jiné vystoupila ve spřáteleném 
francouzském městě Taverny. Poté 
již na zahradě školy začal hrát sou-
časný dudácký soubor.

David Myslikovjan

PETROVICE Spolek divadelních 
ochotníků Petrovice upořádal 
v neděli 16. června po obědě tra-
diční Cestu pohádkovým lesem, 
kde mohly děti na vlastní oči vidět 
spoustu nejen pohádkových po-
stav. 

Začínalo se na hřišti SK Petrovi-
ce, kde děti dostaly kartičku, do níž 

získávaly razítka za splněné úkoly. 
Za šikovnost je pak čekaly různé 
drobné dárky a sladkosti. Děti dora-
zily nejen z regionu, ale i z Jihočes-
kého kraje. „Mami ty jsou krásný,“ 
komentovala stanoviště ledového 
království princeznu Annu a Elsu 
sotva pětiletá Klárka, která přije-
la s maminkou a tetou z Kostelce 

nad Vltavou. Nemohla z princezen 
spustit oči. Podobně se zaradovali 
kluci u stanoviště postav z komik-
su. Vždyť kde se poštěstí vidět sítě 
Spidermana a prolézt si je. A stano-
višť bylo víc – šmoulové, čaroděj-
nice, víly, piráti a další. Na své si 
přišel opravdu každý. 

V cíli čekal na rodiče i děti ob-

čerstvovací stánek SK Petrovice. 
V dusném počasí měl žízeň a tro-
chu hlad úplně každý. „Viď že 

za rok pojedeme zase,“ dožadoval 
se slibu od tatínka malý Tomáš 
z Milevska. Zmožený tatínek odpo-
věděl kladně. Jak by ne, pohádko-
vou cestu lesem chce prostě zažít 
každý.                  Jana Motrincová 

ŘÁDKOVÁ INZERCE 
15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.                 81/24 PRONAJMU 

zařízenou hospodu 
se sálem 

v Solopyskách u Sedlčan
- možnost i jiného využití

- sklad, dílna, výrobní prostory, 
bydlení... (180 m2)

Tel.: 604 920 732, 
+41 772 205 588

Účastníci Dudáckého matiné měli možnost 
seznámit se s historií výroby dud ve městě

Dudáci zahráli na zahradě ZUŠ společně se svojí učitelkou Evou Mayerovou.

První stanoviště reprezentovala královská rodina.

Petrovickou pohádkovou cestu lesem 
chce prostě zažít každý
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KOSOVA HORA V obci se usku-
tečnil 8. června 6. ročník dívčí-
ho volejbalového turnaje, který 
byl v loňském roce ofi ciálně na-
zván Standův dívčí volejbalový 
turnaj. Klání se zúčastnilo osm 
družstev, což je maximální po-
čet pro to, aby mohl hrát každý 
s každým. 

Na hřišti u kosohorské ZŠ se 

vystřídaly týmy žen z Kosovy 
Hory, Sedlčan, Milevska, Tábo-
ra a letos nově i tým z Mníšku. 
Skvělou náladu a přátelskou 
atmosféru nerozhodily ani pro-
hry, týmy se vzájemně podporo-
valy. Výsledné umístění nebylo 
podstatné, celodenní krásný vo-
lejbal byl výhrou pro všechny.

-vvv-

SEDLČANY Závody pro ra-
dost byl neofi ciální název 
klubových závodů Studia 
Dvojka, kterou trenérky 
uspořádaly pro své členy 
ve středu 12. června v hale 
sedlčanského gymnázia 
za hojné účasti rodičů 
a prarodičů. 

Soutěže se mohli zúčast-
nit všichni rekreační cvi-
čenci z přípravek, ale i zá-
vodníci, kteří letos sbírali 
medaile v republikových 
soutěžích. Byli rozděleni 
do výkonnostních a věko-
vých kategorií a pro někte-
ré malé cvičence to bylo 
první vystoupení před pu-
blikem. Diváci viděli jak zá-
vodní sestavy, tak vlastní 
choreografie. Představilo 
se přes 60 dětí od 5 do 17 
let a jejich cvičení pro ra-
dost bylo oceněno i dárky 
v podobě diplomů, medailí 

a drobných cen. O orga-
nizační, rozhodcovskou 
a moderátorskou stránku 
akce se postaraly trenérky 
v čele s Kristýnou Faktoro-
vou a dále Veronika Hanu-

šová, Veronika Šeráková, 
Alena Novotná, Nikola Kru-
šinová a Tereza Vlková.

A kdo se radoval ze zlaté 
medaile? Vítězkami jednot-
livých kategorií se staly Si-
monka Janoušková, Rózka 
Míková, Sofi e Jiráčková, 
Bára Kubásková a Laura 

Kolková. Ve dvojicích Luc-
ka Tomešová a Irina Stasiv, 
Markéta Bursíková s Tere-

zou Štemberkovou a tým 
ve složení Jasmína Skřiva-
nová – Zdena Skalická – Te-
reza Brindová.

Před prázdninovou pau-
zou o víkendu čekají 15 

děvčat z Dvojky meziná-
rodní závody v Rakousku 
a zástupci budou ještě vy-

stupovat na několika akcích. 
V tělocvičně Dvojky však 
bude i nadále rušno. Usku-
teční se zde pět turnusů pří-
městských táborů a v srpnu 
čeká závodníky soustředění 

na Mozolově, kde už poma-
lu začne příprava na další 
sezónu.                               -an-

SEDLČANY V sobotním 
programu slavností Rosa 
má své pevné místo turnaj 
stolních tenistů, v němž 
se v sokolovně utkávají 
dřívější i současní aktiv-
ní hráči. Letos se konal 7. 
ročník soubojů hráčů nad 
nízkou síťkou. Turnaj hle-
dal sedmého jiného vítěze, 
protože předchozích šest 
ročníků mělo šest různých 
nejlepších hráčů. Tento-
krát tomu bylo ale jinak.

„Sedmého ročníku se 

zúčastnilo celkem dvanáct 

hráčů, když na poslední 

chvíli se jich odhlásilo osm. 

Někteří experti to stihli 

pouhých třicet minut před 

začátkem turnaje. Jeden 

hráč s vietnamskými ko-

řeny se dokonce dostavil 

čtyřicet minut po začátku 

turnaje. Bylo mu poděková-

no, a sdělili jsme mu, že se 

na něj těšíme v příštím roce 

opět v devět hodin,“ řekl 
nám hlavní pořadatel, stol-
ní tenista Pavel Poslední.

Hráči byli rozděleni 
do dvou skupin, které na-
losoval nejmladší účastník 
turnaje, Dominik Stibor 
z Nechvalic. Dominik hra-
je za žáky Tatranu, turnaje 
se zúčastnil už loni, a letos 
na něm bylo znát, že se 
po roce velmi zlepšil. „Zku-

šení hráči si na něj budou 

muset dát dobrý pozor,“ 

upozornil Pavel Poslední. 

Skupina po šesti hráčích se 
hrála na dva vítězné sety. 
Po výsledcích ve skupině 
došlo k nasazení podle vý-
sledků ve skupinách, a to 
proti sobě v obráceném 
pořadí. Hrálo se vyřazova-
cím systémem s možností 
jedné porážky, která dá-
vala jistotu třetího místa. 
To obsadil Pavel Černý 
z Vysokého Chlumce, jenž 
si dělal velké ambice, ale 
proti byl Vladimír Strnad. 
Sedlčanský veterán se pro-
bojoval do fi nále a v něm 
narazil na Michala Pro-
cházku, který procházel 
turnajem jako nůž máslem, 
a jako první zvítězil v histo-
rii turnaje už podruhé. Mi-

chal se nezastavil ani před 
poslední překážkou a vy-
hrál 3:1 na sety. Závěrečná 
exhibice byla také v jeho 
režii a po boji porazil Pav-
la Posledního 2:1, kterému 
v úloze pořadatele pomá-
hal Fanda Urner, a to hlav-
ně svými chuťovkami. Je-
jich společná kamarádka, 
stolní tenistka Olí z vysoké-
ho Chlumce se nenechala 
zahanbit a upekla ke kávě 
výbornou buchtu. „Hráči 

v její přítomnosti pookřá-

li, a některé jejich zápasy 

snesly přísnější měřítko. Olí 

měla ještě jednu povinnost, 

aby bylo občerstvení rozdě-

leno rovnoměrně, a byla to 

pro ni fuška, protože někte-

ří hráči více jedli, než hrá-

li,“ dodal s úsměvem Pavel 
Poslední.

Každý rok se v závěru 
turnaje hraje doplňková 
čtyřhra, a dosud vždy vy-
hrála dvojice Zdeněk Kunc 
– Pavel Poslední. Ani tento-
krát se nenašel pár, který 
by ji dokázal vzdorovat, 
nebo dokonce porazit. 

Po vyhlášení nejlepších 
stolních tenistů v místě ko-
nání turnaje zůstalo zdravé 
pingpongové jádro hráčů, 
které se muselo postarat 
o vyprázdnění soudku zla-
tavého moku. Sud dal ně-
kterým hráčům zabrat více 
než samotný turnaj.

David Myslikovjan

Sedmý statečný se v turnaji stolních tenistů nenašel

Úspěšná sezóna Dvojky byla 
zakončena klubovým závodem

Krásný volejbal byl výhrou pro všechny hráčky
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TJ Tatran 
Sedlčany – SK 
Tochovice 3:4 
(0:3) 
SEDLČANY TJ Tatran Sedl-
čany přivítal na svém hři-
šti v 16. kole fotbalového 
krajského přeboru tento-
krát netradičně v pátek 14. 
června od 18 hodin soupe-
ře, který měl před zápasem 
v tabulce o jeden bod více. 

Bum, prásk, bum
Domácí tým před dvě-

ma stovkami diváků přive-
dl na hřiště s kapitánskou 
páskou tradičně kapitán 
Lukáš Brotánek a na druhé 
straně to byla zase tocho-
vická třiačtyřicetiletá stálice 
Petr Jendruščák. Kdo čekal 
vyrovnané nebo dokonce 
opatrné utkání, tak se mýlil. 
Hned ve 22. minutě rozhod-
čí Michal Fíla odpískal po-
kutový kop pro hosty. Míč si 
na bílý puntík srovnal Josef 
Čížek a poslal ho za záda 
brankáře Filipa Dřevojana 
– 0:1. O dalších šest minut 
později to byl opět Čížek, 
který zvyšoval na 0:2. Tatra-
nu se s nepříznivým stavem 
nepodařilo nic udělat, na-
opak ještě do konce první-
ho poločasu se na 0:3 trefi l 
Michal Tuháček.   

Ach, ten Čížek
Do druhého poločasu 

šel Tatran s nadějí, že nemá 
co ztratit a pokusil se s ne-
příznivým výsledkem něco 
udělat. Jak by řekl profesi-
onální trenér Josef Csaplár: 
„Soupeř díky poločasové-
mu vedení o dvě a více 
branek, nabude dojmu, že 
má zápas pod kontrolou, 
ztratí koncentraci a umož-
ní soupeři zápas vyrovnat 
nebo otočit.“ A právě zná-
má Csaplárova past začala 
scvakávat v 54. minutě, 
kdy poprvé v utkání Mi-
lan Krůta prostřelil tocho-
vického brankáře Jakuba 
Němce – 1:3. O dalších pět 
minut snižoval na 2:3 Vác-
lav Lípa. Po hodině hry se 
dostal na plac střídající Pa-
vel Krotil a trenérovu důvě-
ru splatil hned za necelých 

deset minut – 3:3. Ze ztra-
ceného zápasu byl hned 
boj o tři body. Jenže to by 
nesměl být na place dva-
advacetiletý expříbramský 
fotbalista Josef Čížek, který 
závěrečný tlak domácích 
za výhrou rozprášil v 84. 
minutě a svým hattrickem 
v zápase stanovil konečný 
stav na 3:4 pro hosty.   

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelen-

ka: „Bohužel jsme poslední 

zápas sezóny výsledkově 

nezvládli. Zásadní byly dvě 

věci. Zaprvé nezvládnutý 

první poločas, když hosté 

čtyři naše fatální ztráty míče 

třikrát potrestali a do ka-

bin jsme šli za stavu 0:3. 

A za druhé výborné před-

stavení Čížka, který dal 

hattrick a na čtvrtý gól při-

hrál. Kluky musím pochválit 

za druhý poločas, kdy jsme 

soupeře přitlačili a dokázali 

vyrovnat. I když jsme měli 

i další šance, abychom zá-

pas úplně otočili, vzal pět 

minut před koncem osud zá-

pasu do svých nohou Čížek 

a přesnou střelou rozhodl.“

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Kouklík (81. Chlas-
ták), Novotný, Repetný, 
Říha, V. Lípa (60. Krotil), 
Habart (60. Plesl), M. Krů-
ta, L. Brotánek, Sirotek (71. 
Schwarz), Hanuš.

Tatran tak skončil v soutě-
ži krajského přeboru 2023/24 
v tabulce na desátém místě 
s 38 body a skóre 62:69. 
Na fanoušky nyní čeká ně-
kolikatýdenní pauza a na fot-
balisty několik přípravných 
utkání, než budou v létě roz-
losováni soupeři a rozehraje 
se soutěž od prvního kola 
nové sezóny.

David Štverák

16. kolo krajského 
přeboru
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Tochovice 3:4 (0:3)

Branky Sedlčan: 54. M. Krů-
ta, 59. V. Lípa, 69. P. Krotil

16. kolo I. A třídy sk. A 
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

FK Kosoř 5:1 (1:1)

Branky Sedlce-Prčice: 9. M. 
Hájek, 61. V. Novák, 63. M. 
Davídek, 71. T. Pištěk, 77. 
M. Prchlík

14. kolo I. B třídy sk. E 

SK Olympie Dolní Břeža-

ny – TJ Tatran Sedlčany B 

0:6 (0:2)

Branky Sedlčan: 31. P. Lípa, 
39. a 67. L. Matoušek, 78. 
M. Barták, 82. R. Kvěch, 90. 
(p) L. Mošnička
SK Petrovice – AFK Lodě-

nice 3:4 (3:2)

Branky Petrovic: 8. M. Kicl, 
41. J. Paták, 44. L. Stejskal 

14. kolo okresního 
přeboru
SK Spartak Příbram B – TJ 

Sokol Dublovice 3:0 (2:0)

22. kolo IV. třídy sk. B

TJ Vltavan Hřiměždice 

B – SK Klučenice 3:9 (3:5)

Branky Klučenic: 8., 10., 16. 
a 45. J. Drtina, 22. M. Zápo-
točný, 51. H. Holan, 68. M. 
Mladý, 75. Jakub Květ, 78. 
Jiří Květ
SK Přestavlky – SK Vyso-

ký Chlumec 1:0 (0:0) 

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou B – SK Nový Knín B 

5:1 (1:1)

Branky Kamýku nad Vlta-
vou: 45. a 80. M. Mašata, 
72. F. Svojtka, 82. J. Ježek, 
89. O. Molec
FK Drevníky – SK Petro-

vice B 0:3 (0:1)

Branky Petrovic: 45. a 86. 
P. Podlipský, 58. V. Čanda
TJ Prostřední Lhota – TJ 

Sokol Dublovice B 11:1 

(5:1)

Branka Dublovic: 15. J. 
Moulík

14. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 
U19 sk. D
TJ Kunice – Sedlec-Prčice 

+ Jesenice 3:0 (1:0)

TJ Viktoria Vestec – TJ 

Tatran Sedlčany 5:1 (3:0) 

Branka Sedlčan: 65. J. Pše-
nička

14. kolo I. A třídy žá-
kovské kat. U15 sk. C 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Benešov C 4:1 (2:1)

Branky Sedlčan: 8. T. Vo-
denka, 10. M. Kouba, 68. M. 
Haas, 72. V. Hončík

14. kolo I. A třídy žá-
kovské kat. U13 sk. C 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Benešov C 0:5 (0:1)

13. kolo okr. přeboru 
st. žáků sk. B, 1.– 8. 
místo 
Nová Ves/Nový Knín – TJ 

Sokol Jesenice 9:0 (3:0)

13. kolo okr. přeboru 
st. žáků sk. B, 9.– 16. 
místo 
TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – Láz/Obecnice 1:4 

(0:2)

Branka Kamýku nad Vlta-
vou: 72. M. Tatoušek

David Štverák

SEDLČANY Mladí sedlčanští 
kanoisté se v neděli 9. červ-
na zúčastnili posledních 
letošních závodů Českého 
poháru před vyvrchole-
n ím sezóny 
na MČR v Ra-
čicích, které 
se bude konat 
na konci čer-
vence. 

S v é  s í l y 
změřili v Čer-
n o ž i c í c h 
na Labi v kon-
kurenci téměř 
700 závodní-
ků a 27 přihlá-
šených oddílů 
z celé republi-
ky. Na tratích 
d l o u h ý c h 
200 m, 500 m 
a 2 km doká-
zali sedlčanští 
reprezentanti 

posbírat i několik cenných 
kovů, mnozí si odváželi 
medaili z každého závo-
du, dohromady do Sedl-
čan v neděli dorazily 3 

bronzové, 4 stříbrné a 10 
zlatých „placek“.

Zpestřením pro závod-
níky i diváky byly závody 
čtyřkajaku, kde dokázali 

Sedlčaňáci získat 
medaili v každé 
jízdě, které se 
zúčastnili. Není 
tedy divu, že si 
za své výkony 
vybojovali i za-
sloužené první 
místo v celko-
vém bodování 
oddílů, které je 
v  t akové  kon -
kurenci  velmi 
cenné, a přivezli 
do své loděnice 
krásný pohár. 
Nyní už pi lně 
trénují na vrchol 
sezóny – Mistrov-
ství ČR.

Filip Špale

Fotbalové víkendové výsledky 
regionálních družstev

Kanoisté přivezli 
z Černožic cenný pohár

Mladí kanoisté při oslavách s pohárem

Naděje na body zhatil 
kanonýr Josef Čížek

HODINÁŘSTVÍ 
Stanislava Pokorná
Havlíčkova 705, Sedlčany

Prodej šperků, 
hodinářského zboží, 

investičního zlata, 
šperků z perel 

a přírodních kamenů, 
baterií i do sluchadel...

Po-Pá 8-12 13-16, So 8-11
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Evropské volby ukázaly, že 
mnohé voliče nezajímají 
programy, ideály nebo po-
lemiky o hodnotách. Větši-
nový volič chce mít klidný 
a spokojený život. A je to 
tak v pořádku. Takže je 
možné, že 10 procent hlasů 
dostane hnutí, které nemá 
absolutně žádný program 
ani myšlenky. Kromě jedi-
né, že odmítá zákaz prode-
je spalovacích motorů. Tak 
jednoduché to je.

Při vší úctě k Motoris-
tům a podobným protest-
ním hnutím, tu největší 
sílu ve volbách jim nedá-
vá jejich vlastní práce, ale 
spíš neschopnost zavede-
ných politických stran. Jde 
o hrubé podcenění základ-
ního principu, že kdo chce 
hlasy, měl by se zajímat 
o to, co hlasující chtějí.

Sám proti elektrickým 

autům vůbec nic nemám. 
Až vyhraji ve Sportce, rád 
si nějaké koupím. Ale ber-
me na vědomí, že moder-
ní spalovací motory jsou 
mnohem lepší než typy se 
starší emisní normou. Přiš-
krtíme nové prodeje těch 
moderních a nevadí nám, 
že se nám po silnicích 
prohánějí staré čoudící 
vraky? Chceme po lidech, 
kteří mají doma jetou feldu 
za pár tisíc, aby si místo ní 
koupili Enyaqa za milion? 
Nebylo by lepší podpořit 
výměnu starých spalo-
váků za moderní? Efekt 
na snížení celkových emi-
sí by mohl stejný či větší 
a náklady na tuto změnu 
by byly podle mě menší, 
když započítám náklady 
na vybudování celé nové 
infrastruktury pro elektric-
ká auta a opačný pozitivní 

efekt na evropský automo-
bilový průmysl.

Potřebujeme lidi jako je 
Filip Turek, aby zavedené 
politiky obrazně pořádně 
propleskli a probrali je zpát-
ky do reality. Bývalý mar-
ketingový stratég Pirátů to 
krásně popsal. Před volba-
mi do sněmovny působili 
Piráti jako parta nadšených 
mladých talentovaných 
lidí, kteří chtějí zamakat 
na zlepšení našeho státu. 
Vše se točilo kolem digita-
lizace, zjednodušení pro-
cesů a většího pohodlí pro 
občany. Ale o tom už od Pi-
rátů neslyšíme. Místo toho 
je to green deal, inkluze, 
gender – témata, která vět-
šinového voliče buď vůbec 
nezajímají, nebo ho naopak 
dráždí. Volební výsledek 
tomu odpovídá.

Bohumil Vohanka

Evropská unie je společen-
ství států majících společné 
zájmy, společný prostor, 
společné peníze, společné 
instituce, společný parla-
ment... A do něj byli nyní 
zvoleni v jednotlivých stá-
tech poslanci, aby v celko-
vém počtu přes sedm set 
lidí pracovali pro Evropu.

V České republice se 
předvolební kampaň ně-
kterých stran a hnutí vinu-
la většinou o slibech zru-
šení Zelené dohody pro 
Evropu, imigračního paktu 
a zákazu spalovacích mo-
torů. Tedy hotových věcí, 
kde se jen uvažuje o urči-
tých revizích. Potom nás 
nemůže překvapit, že zví-
tězil jako obvykle „slibova-
tel“ nemožného. „Volte naši 

Klárku, ta nás tam nezradí.“ 
Kdo tuto hloupou hlášku 
vymyslel, asi byl strůjcem 
vítězství ANO.

Ano, ANO vyhrálo po-
čtem získaných korýtek. 
Jestliže Klára Dostálová 
byla za ANO hvězdou 
s největším počtem pre-
ferenčních hlasů, co těch 
dalších šest? Jana Nagyo-
vá, obžalovaná za pod-
vod, který brala u soudu 
na sebe, Jaroslava Pokorná 
Jermanová, „proslavená“ 
bývalá středočeská hejt-
manka… Myslím, že sedm 
poslanců za ANO bude Ev-
ropské unii mnohem méně 
platných než třeba dva po-
slanci za STAN – Jan Farský 
a Danuše Nerudová nebo 

jeden za TOP 09 – Luděk 
Niedermayer. Kdyby mělo 
ANO zájem přinést do EU 
nějakou naši iniciativu řekl 
bych, že nemá mezi svými 
europoslanci nikoho, kdo 
by toho byl schopen. ANO 
prostě už nemá lidi. Od-
cházejí. Co má, jsou dáv-
no odhalení prospěcháři. 
Výhra ANO v evropských 
volbách bude nuda, velká 
ostuda a ztracená příleži-
tost pro ČR trvající pět let. 

Nyní k těmto poslan-
cům přičtěme Filipa Tur-
ka (Přísaha a motoristé), 
slibujícího voličům zacho-
vání spalovacích motorů 
(na věčné časy?), komu-
nistku Kateřinu Koneč-
nou (Stačilo!), slibující 
nesmlouvavý boj za mír 
na Ukrajině a Ivana Davi-
da (SPD a Trikolora), jenž 
je proti veškeré imigraci 
a zelené dohodě. Učebni-
coví populističtí „bojovní-
ci“ proti všemu a pro nic. 

Kolik potom zbývá ro-
zumných lidí, kteří tam 
jdou pracovat na zvýšení 
konkurenceschopnosti Ev-
ropy jako celku? Aby bylo 
pomoženo všem, a nejen 
se starat o naše výhody 
a dotace, nebo něco rušit. 
Několik ano. Evropa po-
třebuje v Europarlamentu 
skutečně platné, obětavé, 
tvůrčí a poctivé síly, které 
nám nebudou doma vyklá-
dat jen takové blbiny, že 
nás tam nezradí.

Vladimír Roškot

K O M E N T Á Ř G L O S A

Platné síly Evropy
Ruský prezident nabízí 
mír. Stačí, když Ukrajina 
odevzdá čtyři svoje ob-
lasti, které předtím Rusko 
jednostranně prohlásilo 
za součást svého území. 
Pokud na to Ukrajina při-
stoupí, Rusko přestane 
vraždit a bombardovat. 
Prostě fantastická nabídka.

Jeden důvod je ten, že 
Rusům dochází síly. Trvá 
to dlouho. Ruská krev teče 
proudem. Bojové akce ne-
mají jednoznačné výsled-
ky. Čím víc vdov, tím větší 
riziko protestů. Infl ace ros-
te, rostou i daně, není od-
byt pro ruské suroviny.

Druhý důvod je techno-
logická převaha západních 
zbraní a souhlas západ-
ních zemí s jejich použitím 
na cíle na ruském území. 
Seznam ruských ztrát začal 
rapidně narůstat. Ukrajinci 
jimi ničí velmi drahé a těž-
ko nahraditelné vojenské 

prostředky. To bolí. Navíc 
tyto údery podlamují víru 
v neporazitelnost rudé ar-
mády.

Třetí důvod jsou právě 
ukončené evropské volby, 
a blížící se volby americké. 
Příznivci obětování ukra-
jinského území agresorovi 
posílili. Nemají většinu, ale 
je tu šance, že bude Západ 
přístupnější.

A poslední důvod je 
ten nejchytřejší. Rusko 
totiž vůbec nepotřebuje 
dobývat zbytek Ukrajiny. 
Potřebuje se jen ujistit, že 
zůstane neutrální. V my-
slích ruských stratégů ji-
nými slovy „připravený 
pro budoucí ovládnutí“. 
Vojenské řešení je náklad-
né a primitivní. Ruské 
peníze začnou uplácet. 
Z oken začnou vypadávat 
různí lidé, tak jako vypadl 
Jan Masaryk. Prezidento-
vi Zelenskému se náhle 

udělá nevolno a zemře. 
Asi z přepracování, budou 
tvrdit Rusové. Kombinace 
strachu, výhrůžek, vražd, 
uplácení ,  manipulace 
a propagandy ze zbývající 
Ukrajiny vytvoří další Bě-
lorusko. Formálně samo-
statnou zemi, ovšem fun-
gující pod všeobjímající 
kontrolou Kremlu.

Je to na Ukrajincích. Ale 
jestli na tento plán kývnou, 
železnou oponu budeme 
mít spuštěnou hned za Ko-
šicemi. Dřív nebo později. 
A pokud se nic nezmění 
na kurzu Slovenska a Ma-
ďarska, bude jen otázkou 
času, až bude tvořit naši 
východní hranici.

Bohumil Vohanka

G L O S A

Spalovací motory

Nabídka míru



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


